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    Încheiat azi la data de 21 decembrie 2023, la ședința extraordinară a Consiliului Local 

Ciumani, convocată cu Dispoziția Primarului nr.175/18.12.2023 și cu Invitația secretarului 

general al comunei nr.4645/A din 18 decembrie 2023. 

   La ședință sunt prezenți 12 consilieri, lipsind motivat dl.consilier Szekely Almos-Szilveszter. 

   Președinte de ședință este dl.consilier Benedek Arpad. 

   Dl.președinte anunță ordinile de zi și supune votării. Toți consilierii prezenți sunt de acord. 

1.Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acțiune pentru buna funcționare și 

dezvoltare a Serviciului Public de Apă și Canalizare –SPAC Ciumani 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre. 

La ședință este prezent dl.administrator Csata Jeno. El prezintă în detaliu planul de acțiune. 

Prețul de apă și tariful de canalizare trebuie actualizat din jumătate în jumătate de ani, și 

indexat cu rata inflației anual. 

Am încheiat contract de servicii pentru executarea documentației, respectiv a bilanțului 

necesar fundamentării de preț, ce va fi predată la ANRSC pentru avizarea noilor prețuri și 

tarife. Termenul de execuție este 60 de zile. 

Dl.consilier Korpos Levente întreabă ce este sistemul SCALA. 

Dl.administrator îi explică prin exemplu, este un sistem de monitorizare a apei și apei uzate. 

Dl.consilier Korpos Levente spune că nu înțelege de ce este atât de uzată sistemul de apă de 

la sfârșitul străzii comunale Akadan și până la Pârtia de schi. 

Dl.primar răspunde că acea porțiune am executat în parteneriat. Noi am cumpărat 

materialele pentru care am primit garanție pe hârtie, dar așa se pare că nu este totuși bun. 

Dl.consilier Korpos Levente întreabă dacă trebuie să aplicăm în comuna prețul/tariful avizat 

de ANRSC, sau putem folosi și alt preț, pentru ca să avem și profit. 

Dl.administrator răspunde că nu se poate utiliza alt preț/tarif decât cea avizată de ANRSC, 

ceea ce ar trebui să cuprindă și profitul. 

În continuare dl.administrator Csata Jeno prezintă celor prezenți veniturile și cheltuielile 

estimate  pentru anul 2024 al SPAC. 

Dl.consilier Gergely Jozsef întreabă cât costă o racordare. 

Dl.viceprimar răspunde: 764 lei. 

Dl.primar răspunde că pe domeniul public  utilizatorul nu plătește lucrările numai avizele de 

racordare, iar pe terenul său propriu plătește lucrările în funcție de distanță. 

Dl.primar prezintă în detaliu problema între SC AQUASERV MAROS SRL și SPAC Ciumani. 



Utilizatorii plătesc mai puțin decât valorează distribuirea apei potabile și canalizarea comunei, 

pentru aceste motive urmează să plătească prețul/tariful real pe care străduim să 

fundamentăm și să obținem avizul ANRSC pentru acestea. 

La sfârșitul discuțiilor Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii prezenți, adică 

12 consilier sunt de acord. Se adoptă HOTĂRÂREA nr.98/2023. 

2.Proiect de hotărâre nr.93/2023 privind stabilirea impozitelor și taxelor locale, precum și a 

taxelor speciale pe anul 2024 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre și nivelul taxelor și impozitelor locale. În continuare 

dl.primar propune discutarea în detaliu a reducerii și scutirii taxelor. 

Dl.viceprimar prezintă situația colectării, transportării, selectării, depozitării gunoiului 

menajer. Ca exemplu amintește taxele speciale din localitățile învecinate, din care reiese că 

ei plătesc mai mult sau mult mai mult. 

Conform legislației în vigoare, respectiv a Legii nr.176/2023 , pct.14 contribuția pentru 

economia circulară pentru deșeurile municipale este de 160 lei, sumă ce nu este inclusă în 

tarifele actuale și stabilite pe anul 2024, deci această sumă va fi plătită din bugetul local. 

Sunt multe aspecte care pot interveni în anul 2023, ca de exemplu deschiderea depozitului 

de la Remetea, caz în care aceste tarife și cele din alineatul precedent nu vor mai fi 

aplicabile. 

Dl.viceprimar prezintă și o situație despre cum stăm în prezent cu salubrizarea comunei și 

prezintă un calcul, conform căreia mărirea taxelor la salubrizare în general va fi de 14,80 %. 

Dl.președinte de ședință întreabă : aceste măriri oare nu vor contribui la aruncarea gunoiului 

în hotarul comunei? 

Dl.consilier Gergely Jozsef crede că mărirea nu influențează aruncarea gunoaielor în hotarul 

comunei. 

Dl.consilier Korpos Levente propune să nu mărim taxele/tarifele de salubrizare. Dacă 

pornește depozitul de la Remetea  atunci ei vor mări. În plus, de anul viitor pornește 

răscumpărarea ambalajelor, astfel  cantitatea selectivului va fi cu mult mai puțin. 

Sunt purtate discuții pe marginea măririi sau nemăririi taxelor/tarifelor de salubrizare. 

Dl.președinte de ședință supune votării mărirea în general cu 14,80 % a taxelor/tarifelor de 

salubrizare. 11 consilieri sunt pentru , un consilier este contra. 

După dezbatere, dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii, adică 12 consilieri 

sunt de acord Se adoptă HOTĂRÂREA nr.99/2023. 

3. Proiect de hotărâre nr.99/2023 privind aprobarea transformării unor funcții publice și a 

unui post de natură contractuală din aparatul de specialitate a Primarului comunei Ciumani 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre. Toți consilierii sunt de acord. Se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.100/2023. 

4.Proiect de hotărâre nr.100/2023 cu privire la stabilirea salariului de bază pentru unele 

funcții publice din aparatul de specialitate a Primarului comunei Ciumani 



Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre. Toți consilierii sunt de acord. Se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.101/2023. 

5. Proiect de hotărâre nr.101/2023 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli 

consolidat general al comunei Ciumani pe anul 2023 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre. Toți consilierii sunt de acord. Se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.102/2023. 

6.Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări 

a) Proiectul ”Modernizare drumuri de câmp în comuna Ciumani” a fost depus azi. La valoarea 

modernizărilor am luat în considerare prețurile standard. 

b)Modernizarea străzilor comunale. Acolo situația este mai dificilă. Dacă includem în proiect 

toate străzile care au nevoie de modernizare, și atunci putem acumula numai 58 de puncte. 

c)La proiectul grădiniță avem a doua rundă de întrebări, la care trebuie să răspundem până 

la data de 11 ianuarie 2023. 

d)Dl.consilier Benedek Arpad spune că DC 62 este foarte stricat. Ce se poate face? Vine 

Crăciunul și vine Revelionul, cum se va putea circula acolo? Niciodată nu a fost stricată în așa 

măsură. 

Dl.primar răspunde că dirigintele de șantier nu are de a face cu aceste probleme, el numai la 

sfârșitul lucrărilor este răspunzător. Dl.primar a solicitat ca drumurile să fie reparate,adică să 

fie accesibile pentru sărbători. 

Nefiind alte probleme de discutat la această ședință, se încheie ședința. 

 

 

      PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                                       ÎNTOCMIT 
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